
Antsla Vallavolikogu

ARENGU- JA PLANEERIMISKOMISJONI KOOSOLEKU PROTOKOLL

Antsla 23. september 2013 nr 4

Algus kell 14.00, lõpp kell 16.00

Juhatas Merike Prätz, komisjoni esimees
Protokollis Helle Savi, sekretär-registripidaja
Võtsid osa komisjoni liikmed: Rene Tarend, Kaili Preismann, Kalle Nurk, Kalev Joab, Kadri 
Hillak ja Kaia Pruuli.  
Koosolekul osalenute registreerimise leht lisatud protokollile.

Päevakord:

1. Antsla valla eelarve strateegia 2014-2017 arutelu. 
2. Antsla valla tegevuskava 2014-2017 arutelu. 
3. Antsla Gümnaasiumi arengukava 2014-2016 arutelu.

1. Antsla valla eelarve strateegia 2014-2017 arutelu

Komisjoni esimees ütles sissejuhatuseks, et 2013. aastal sai eelarves suurendatud maksutulusid, 
ehk tulumaksulaekumist planeeriti 5%. Täituvus ei ole veel praeguseks teada. 
Järgmisteks aastateks planeeris pearaamatupidaja tulumaksulaekumist ainult 3%. Kulud jäid 
2013. a tasemele. Vastasel juhul investeeringuteks raha ei jää. 
Vähenema peaksid kütte kulud Lusti Lasteaial, hoonet hetkel soojustatakse ning Antsla KSK-l ja 
Antsla Gümnaasiumil, kus arvutuste kohaselt peaks kütte kulu vähenema poole võrra seoses 
hakkeküttele üleminekuga. Seega peaksid need allasutused 2014. a toime tulema sama eelarvega, 
mis oli kinnitatud 2013. aastaks, saama kaetud elektrihinna tõusu ja leidma majandamiskulud. 

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

2.  Antsla valla tegevuskava 2014-2017 arutelu

Arenguspetsialist ütles, et tegevuskava (prioriteedid) peaksid paigas olema, selle järgi 
koostatakse eelarve strateegia. 

Komisjoni liige Kalle Nurk arutles, et koolimaja on ehitatud 820 lapsele, praegu käib koolis 355 
last, viimase viie aasta prognoos näitab, et laste arv väheneb veel 30% s.o 250 lapseni. Praegu 
panustame väga suure osa koolimajale, samal ajal jätame ehitamata kõnniteed jm, aga ka need 
kulutused aastatega suurenevad. Aastate pärast vaatame, et oleme mitu miljonit panustanud 
koolihoonesse, kuhu on jäänud võibolla 150 last. 
Kaili Preismann küsis, kas koolihoonet ei oleks võimalik osaliselt soojustada?

Toimus arutelu. 



Komisjoni liikmete arvamus oli, et kõigepealt peaks ümber ehitama küttesüsteemi, et vajadusel 
saaks kütte välja lülitada ühel või mitmel korrusel - ruumidest, mida ei kasutata. Selliselt oleks 
võimalik kulutusi küttele kokku hoida. Alles siis tuleks alustada hoone soojustamist. 

Abivallavanem loetles Antsla Gümnaasiumi C korpuse tööde järjekorra: mõõdistamine, 
eelprojekt ja põhiprojekt. Projekteerimine puudutab tervet korpust.

Komisjoni esimees tahtis teada, kas peale Antsla Gümnaasiumi C korpuse renoveerimise, 
staadioni projekteerimise ja teehoiukavas ette nähtud tööde teostamise rohkem investeeringuid ei 
planeeritagi?
Abivallavanem vastas, et nii see ei ole. 

Komisjoni esimees informeeris, et investeerimiskulu eelarvestrateegias on 331 000 eurot, sellest 
arvata maha 180 000 eurot vallateede renoveerimiseks - riigi poolt eraldatud sihtotstarbeline 
raha, jääb järele 151 000 eurot, maade munitsipaliseerimiseks 2000 eurot, Antsla Gümnaasiumi 
koolihoonele 97 000 eurot ja eelpool nimetamata muudeks projektideks 42 300 eruot. Mida siin 
mõeldud on?
Abivallavanem vastas, et kui saadakse osalus mingis projektis, peavad omaosalusvahendid 
olemas olema.  
Investeeringutesse lisada Lusti Lasteaia üleviimine taastuvenergia allikale, kuna katlamaja on 
aegunud ja midagi peab ette võtma.  

Komisjoni  esimees nõustus, et valla arengu seisukohalt tuleb osaleda väikese omaosalusega 
projektides, kui need on vallale vajalikud ja kasulikud. Selleks peavad omaosalusvahendid 
eelarves olemas olema, samuti teostamist vajavate tööde loetelu tegevukavas.

Komisjoni liikmete ettepanek oli panna     2014  -2017  . a     investeeringutess  e:  

-   koolihoone C korpuse renoveerimi  sprojekt ja renoveerimine aastasse   2014 märkida   õige     
summa;
-   k  oolihoone B  korpuse renoveerimine;  
-   s  taadioni renoveerimine;  
- staadioni projekteerimine aastasse   2014 märkida summa 10 000 eurot;  
- Lusti Lasteaia   küttesüsteemi   üleviimine taastuv  ale   energia allikale   (rist 2014. a alla)  ;  
- Lusti Lasteaia   esise välisparkla uuendamine (teehoiukavast)   (rist 2014. a alla)  ;  
-   Antsla   KSK   hoone fassaaditööde lõpetamine koos peatrepi renoveerimisega   (rist 2014. a alla)  ;  
-   Antsla KSK haljastuse ja välisvalgustuse projekteerimine ja ehitus koos Haigla tn   
renoveerimisega   (rist 2014. a alla)  ;  
- Antsla Laululava renoveerimine;
-   Tsooru rahvamaja soojustuse projekteerimine;  
-   f  assaadi soojustamine ning kasumlikumale küttele üleminek;  
-   r  ajada valgustus Tsooru Rahvamaja esisel alal;  
-   Tsooru pargi planeerimine, osaline puude mahavõtmine ja kergliiklustee väljaehitamine   (rist   
2014. a alla);
-   s  otsiaalelamispindade inventuur ning renoveerimise tegevuskava koostamine   (rist 2014. a   
alla);
-   v  allamaja kaugkütte tasuvusuuring koostöös Antsla TÜ-ga   (rist 2014. a alla);  
-   k  omposteerimisväljaku rajamine koos puuokste kogumis- ja ümbertöötlemisplatsiga   (rist 2014.   
a alla);
-   l  aste mänguväljaku rajamine Antsla linna   (rist 2014. a alla);  
-   v  allateede renoveerimine vastavalt eelnevalt avalikustatud teehoiu kavale   (rist 2014. a alla);  
-   k  ergliiklustee rajamine Antsla - Kobela  ;  
-   Antsla valla ühisveevärgi ja kanalisatsiooni arendamise kava rakendamine;  
-   e  ttevõtluse arengut toetava infrastruktuuri välja  arendamine Kobela alevikus      (rist 2014. a alla);  
-   Linda Rahvamaja rekonstrueerimistööde   jätkamine  .  



Komisjoni liikmete ettepanek oli, et kui 2014. aastaks planeeritud  investeeringud 
rahastamist ei leia ning rahastamist on võimalik saada hoopis 2015. aastaks planeeritud 
investeeringule, tuleb se  da toetada ja   leida ka omavahendid.   

3.  Antsla Gümnaasiumi arengukava 2014-2016 arutelu

Toimus arutelu.

Kaili Preismann avaldas arvamust, et näha peaks olema, kas investeeringute summa tuleb 
eelarvest või projektirahadest. 

Komisjoni esimees märkis, et investeeringute tebelis on 2014. aastaks planeeritud koolimaja 
kapitaalremondi II etapp summas 2,5 milj. eurot, mis kindlasti ei ole reaalne summa.   

Abivallavanem ütles, et arengukavas on lause, mille kohaselt täidetakse investeeringute kava 
kooli poolt seatud prioriteetidele, vastavalt kooli pidaja eelarveliste vahendite võimalustele.

Kaili Preismann avaldas arvamust, et kuna laste arv kogu aeg väheneb, ei ole mõtet koolihoonet 
maksimum mahus taastada, vaid tuleb mõelda koolihoone ruumide optimaalsele kasutusele ja 
sellele, mida huvitavat annab ära teha väiksema laste arvu korral, nt kvaliteetne haridus.

Komisjoni liikmed arutasid, et laste arv on viimastel aastatel oluliselt vähenenud, abipersonal on 
jäänud samale tasemele. Õpetajate arv on seotud klassikomplektidega, mille alusel saame ka riigi 
poolset rahastust. Samas koosseisus abipersonali vajalikkust tuleks arutada, samuti õpetajate 
koormust. 

Komisjoni liikmed avaldasid arvamust, et   olemasolev arengukava ei anna ülevaadet, kui suured   
on kulud tegelikult   -   puuduvad võrdlusandmed. Puudub nägemus kuidas muutub koolihoone   
ruumide kasutus seoses õpilaste arvu vähenemisega.   
Arengukavas peaks olema   välja toodud   kulu lapse kohta aastate lõikes.      
E  nne   renoveerimist  ööde alustamist peaks olema tehtud Antsla Gümnaasiumihoone   
ruumikasutuse analüüs. 
Komisjon ei saa praegu arengukavale objektiivset hinnangut anda. 
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komisjoni esimees protokollija


